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ОФИЦИАЛНО ИЗДАНИЕ НА ВАРНЕНСКАТА ОКРЖЖНА ПОСТОЯННА КОМИСИЯ 

Год. абонаментъ: за общини 200 лева 
за учил. н-во 100 „ 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О Т а к с и : за обявления на дума или ка. 
см. 1 лв. за баланси на кооперац. 150 лв. 

Цим. Парушевъ 
у-яь естест. 

До първата железопътна станция 
— Гебедже, по линията Варна — 
София, въ една т*сна дълга до-
линка, между два-три хълма, на 
лево огь станцията е разположено 
едноименно село, съ ново име Бе-
лево. За сега селото брои около 
400 къщи, съ едно чисто българ
ско, местно население отъ 2300 
души, центъръ на община Заоби
колено е отъ 3 страни съ височини 
— разклонения на Авренската пла
нина, като откъмъ гарата излиза 
на равнината, простираща се между 
двете езера— Варненското и Дев
ненското. Целото землище на се-

*ло10 еединъ йеравно-хълмисть те- •* 
ренъ, който заема склоновете на 
Авренската планина. До освобож
дението селото е било малко, сгу 
шено въ този долъ, обаче следо-
свободителната епоха му дава единъ 
импулсъ на нарастване, на разши
рение, като по разни направления, 
особенно по склоновете на запад
ния и южния хълмове стели новите 
сн постройки, както и къмъ езер
ната равнина, а въ последните го
дини е образуванъ въ самата рав
нина, на местото на по раншния 
мочурлякъ, сега отводненъ—отвждъ 
ж. п. линия, целъ бездомнишки 
кварталъ, отъ хубави, спретнати, 
повечето двуетажни къщи. По скло
на на западния ридъ, нядъ селото, 
еж селските гробища, обградени съ 
висока каменна незидана стена. По
вечето отъ селските дворове съ също 
обградени съ високи каменни нези-
дани стени. Отвждъ речния каналъ, 
свързващъ двете езера, срещу се
лото, се издигатъ постепенно скло
новете на малки възвишения, въ 
подножието на едно отъ които е 
стъкларската фабрика. 

Всички тия чукари, заобиколящи 
отблизо, или отдалечъ селото, еж 
съ доста стръменъ наклонъ къмъ 
селото и съ песьчна подпочва, подъ 
която следва скала отъ песъчници 
или варовици — забележителните 
нумулитови варовници. Тези песъци 
на места дебели до 112 м., некжде 
дъното имъ не се стига, като на 
известна дълбочина се превръщатъ 
въ песъчници ичи заместватъ съ 
варовници. 

Докато въ турско в р е м е 
всички тия ридове и чукари еж 
били покрити съ гори, които еж 
били въ непосредственно съседство 
съ дворовете, днесъ най-близката 

гора около селото е на разстояние 
2—3—4 клм Помнятъ по старите 
селяни какъ всеки съ дворъ по края 
на селото, съ прекрачване прага на 
вратнята си озововалъ се е въ 
гората! 

Съ безогледното изсичане на го
ритеи оголването на чукарите, дру
гаде, почвата поне става игра на 
въздушните стихии и пороища, ка
то постепенно се разяжда, малките 
долчинки растатъ, докато се пре-
върнатъ въ големи долове съ опа
сни брегове. Обаче частно за село 
Белево (Гебедже) се е открила една 
такава опзеность, която, чудно ми 
е; 4ЙК'& иъегните шйаага «едоглеж-
датъ и нехаятъ, въпреки че и азъ 
между многото други съмъ я по-
сочвалъ неведнажъ Съ оголването, 
особенно на западния баиръ, водата 
е размила и отвлекла тънкия поч-
венъ пласть, който поддържа жи
вота на зеленината, като е изле-
зълъ на повърхностьта подпочвения 
песъкъ Отъ тукъ нататъкъ започва 
трагедията съ селото. Самите се-
лени еж доста събудени, съ немалка 
интелигенция, но отдадени повечето 
на партизанство, дето тия ежби и 
гонения, вмъкнати и въ общинския 
имъ съветъ, парализирватъ всеко 
културно начинание, вследствие на 
което селото е пропуснало много 
културни инициативи и нововъве
дения отъ полза за целото населе
ние, както и недоглежда и тая 
опасность, предметъ на статията ми. 

Съ задухването на есенните и 
зимни ветрове, цели облаци отъ 
този дребенъ песъкъ се повдига и 
понася изъ нанадолището по склона, 
като по този начинъ песъка е на-
предвалъ незабелязано година следъ 
година и днесъ по големата часть 
отъ селските дворове по този склоиъ 
еж съ повече отъ педя дебелъ пе-
съченъ пласть, който не позволява 
виренето на никаква растителность. 
Много отъ по старите въ селото 
хора знаятъ, че некога този ридъ 
е билъ залесенъ, днесъ е обаче 
единъ огроменъ песъченъ купъ, 
кейто постепенно свлича песъциге 
си къмъ нанадолището— къмъ се
лото, като е превзелъ вече много 
дворища. Знаятъ още, че и гроби
щата имъ беха всредъ китна гор
ска зеленина, а днесъ отдалечъ се 
желтеятъ съ п*съците си, като 
часть отъ некоя пустиня. Сжщото 
е и отъ източната страна; сжщото 

е и отъ южната страна! И днесъ 
има жалки останки отъ тукъ таме 
оцелели дръвчета отъ хубавата до 
преди 40— 50 год. гораТВеднажъ 
изсечена гората, останалъ песъка 
на свобода, плъзналъ надолу, за-
сипва всека зеленина напреде си, 
като днесъ ще видите оцелелите 
тукъ-тймъ дървета некои съ за
трупани дънери, — въ подножието 
на хълма, други затрупани до сре
дата на стъблото и колкото се из-
качвашъ нагоре, толкова повече еж 
затрупани и вече на изсъхване, или 
изсъхняли! Малкото долче, което 
въ миналото е прекосвало селото 
отъ юго-западъ къмъ северо-из-
токъ днесъ е гол*мъ долъ, който 
при всеки дъжлъ влачи големи 
маси песъци отъ околните хълмо
ве и ги утаява въ долнята часть 
на село го по улиците и дворищата, 
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като че ли бърза да се съедини въ 
равнинвта около речния каналъ съ 
песъците, свличани отъ срещ
ните височини. Сжщото е и съ 
хълмовете на североизтокъ отъ се
лото—задъ гарата. Докато въ ми
налото тия височини беха еж що 
обрасли съ хубави джбови гори, 
съ тучни полянки, изъ които пасеха 
цели стада овце, кози, коне и до 
битъкъ, а овчарчетата до насита 
береха капини, скрипки, диви лози, 
киселици и диви круши — спжт-
ници на гжетите гори, днесъ еж 
покрити само съ песъци. Преди 
около 20 години стъкларната фа
брика е била построена въ непо
средственно съседство съ гората, а 
днесъ нема ни поменъ отъ нея; 
нещо повече: самите стопани еж се 
сериозно загрижили отъ тая пе-
съчна напасть, като виждатъ, че 
не само гората изчезна и че песъ
ка достигна до стените на фабрич
ния дворъ, но вече почна да пре
хвърля и него. Ето защо, доколкото 
сведенията ми се простиратъ, упра
влението на фабриката е предло
жило на общин. управление, да за
лесява на свои средства отдолу на 
горе песъчния ридъ, докато стигне 
единъ день до върха, но целото 
залесено пространство да останело 
фабрична собственость! Хубава ев
рейска сметка (фабриката е прите
жание на евреинъ)! Като че ли той 
не спасява себе си, фабриката си, 
съ залесяването на баира, ами и 
съ това ще прави сделка! А тия 
песъци, конт". отвсекжде посте
пенно щурмуватъ, иматъ за обектъ 
долътъ съ селото,а чрезъ пороя— 
междуезерната равнина съ ж. п. 
линия; източникътъ имъ е неизчер-
паемъ, ето защо целото село по

степенно, но.неминуемо ще се по
крива съ все по дебелъ пласть 
песъкъ, ще запустеватъ постепенно 
единъ следъ други селските дво
рове отъ зеленина, докато единъ 
день всичко ще бжде подъ песъка! 
Една само училищната власть бе се 
загрижила да предприеме нещо сре
щу това зло, като презъ 1925 и 
1926 г. направи опитъ да залеси 
съ борчета, салкъмчета и брестчета, 
съ помощьта на учениците въ про
летните „праздници на залесява
нето" особенно западния — най-
страшния хълмъ, като презъ 1926 
г. б%ха се посадили около 3000 
акацийки, дадени отъ лесничей
ството. Обаче каквото ученикътъ 
направи, нема кой да го опжти 
презъ летото да пополива тия дръв
чета, вода наблизо нема, а общин 
ската управа понататъкъ не се за
интересува х.я з.^т.хи тия приелдн. 
така че* още презъ сжщото лето, 
вече покарали повечето отъ х/2 
отъ дръвчетата, станаха плячка на 
селските хлапетии, конто еж ги ре-
зали за пръчки да подкарватъ до
битъка си, или беха изпотъпкани 
и изпоядени отъ селските коне и 
магарета! 

Такава участь си готви самото 
население, а чудно е какъ немогатъ 
да съзнаятъ това отговорниците за 
това положение и не вземать твър
де сериозно въпроса въ ржцете си, 
а се задоволяватъ съ едни палиа-
тивни м%рки — аалесяването чрезъ 
учениците. 

Ето защо препоржчвамъ следъ 
гореизложеното на общинския съ
ветъ въ с. Белево да вземе при-
сърдце този въпросъ, докато още 
не е късно и ще може съ по-малко 
усилия и средства да се поправи 
стореното вече зло. Не се ли съв
земе общинския съветъ и отъ тая 
покана, да е сигуренъ, че готви 
едно нерадостно бждаще не зг да
лечните си поколения, но ОЩе за 
синоветт и внуцитгь си, че все 
съ тая нехайность ако върви, по-
дйръ други 50-на години най вече 
нема да има ни поменъ отъ цве-
тущето некога село Гебедже, а 
днесъ влачещо едно жалко сжш---
ствуване село Белево. 

Настжпва времето за есенното 
садене на дръвчета. Общинскиятъ 
Съветъ съ съдействието на всички 
интелигентни сили отъ селото и на 
горските власти би требвало да 
мобилизира целото население, вклю
чително и учащата му младежь, за 
залесяването билото най-напредъ 
на западния хълмъ, като постепенно 
се слиза надолу къмъ селото; следъ 
това другия (съ дървения- кръсть), 
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третия—въ дЪсно отъ пътя за с. 
Константиново и пр., като впослед
ствие работата на общин. управа, 
па и на целото население ще бъ
де да полива периодично младите 
дръвчета, докато се вкоренятъ до
бре и да ги пазятъ съ специални 
пазачи отъ унищожение. Организи
рането на работата е въпросъ на 
обсъждане ведно съ горските вла
сти, но скицирана ще състои въ 
следното: най-напредъ обекта да е 
най-страшния хълмъ—западния; ще 
се парцелира напримеръ на толко
ва парцели, колкото къщи има се
лото, като се задължагь въ изве-
стенъ срокъ—до 1 година напри
меръ обитателите нг всеки къща 
да покриятъ парцела си съ единъ 
определено дебелъ пласть земя, • а 
всички общо да съдействуватъ за 
залесяването на хълма отгоре на
долу, дето ще отбиятъ и 10 днев
ната си трудова работа Следъ това 
ще се парцелира и постъпи по съ
щия начинъ съ всички около се
лото хълмове. Ще имъ припомня, 
че това не е непосилна за тп?хз 
работа. Примкри за това има: Нор-
мандрия, Фландрия, Холандия и пр. 
Днесъ цела една французка область 
—Нормандия, крайморска цветуща 
страна, къмъ края на средните ве
кове е била също такава. Обаче 
по късно крайморските 'л-Ъсъцн, 
образуващи ц%ли П'Ьсъчни насипи 
— дЮНИ отъ движещъ се песъкъ, 
почнали да няпредватъ навътре къмъ 
сушата отъ силните ветрове, като 
засипватъ все що срещнатъ напреде 
си: гори, поля, села, градове и за 
скоро време безпрепятственно за
взели целата область като я пре
върнали въ една безплодна обезлю-
дена пЪсъчна пустиня. Идва тогава 
на помощь на населението у интели
генцията му, като съ нейф упът
вания целото население непрестанно 
работи, като стъпка по стъпка за
сипватъ песъка съ земя: кой съ 
кола, кой съ торба, а учениците 
съ торбички, докато целата тая 
провинция отнове се е покрила съ 
земя надъ песъците, не е заъкснъла 
следъ това да се яви и зеленината, 
а впоследствие—и горите наново. 
Обаче този трудъ е билъ упоритъ, 
непрест.ненъ и затова успехите му 
еж колосалпи1 И диесъ въ тая об
ласть копне ли се понадълбоко из

лиза на яве песька който днесъ 
лежи кротко подъ пласта пръсь. 
На много места тамъ правя!Ъ раз
копки, за да се изрови некое за
сипано отъ песъците сел ще, като 
камъните му използуватъ за съгра-
дяване на нови постройки. Холанд
ците пъкъ всека година заграж-
датъ общо големи пространегва отъ 
крайбр*ежното плитко море, обез 
воднявзтъ го, покриватъ песъчното 
му дъно съ земя и по този начинъ 
.разширяватъ държавната си тери
тория зз сметка на морето, като 
тая новозазоювана отъ морето земя 
за 3 — 4 години е вече цветуща 
равнина, годна за всекакви земле-
двлеки култури. 

Така би требвало да постъпи и 
населението въ с. Белево. Азъ оти-
вамъ и по нататъкъ; целото край
брежие около Варна, до р. Кам
чия, с. Раздельа—Девня и до къмъ 
границата е отъ такава геологична 
старость (младотерциерна) че под 
почвата е пЪсъчна. Тамъ, осебенно 
въ долината въ промежугъка Вар
на -—Провадия—Невша, хълмовете 
съ измити, песъка (намести раз-
месенъ съ глина или варовици) 
остаиалъ нь . лице заплашва съ 
смърть и всички села, измиращи 
се по тая долина отъ свлачаието 
на песъците надъ техъ, ако не 
взематъ бареме сериозни мерки 
за залесяването на оголелите окол
ни баири. 

И другаде изъ България има се
лища, поставени при такива усло 
вия и грозящи да бъдатъ засипани 
рано—къско отъ съседните песъцй. 
Повелителекъ дъ/.гъ *е на насе
лението имъ да направи всичко 
възможно, зг да се покрие този 
песъкъ съ земя или направо залеси, 
за да го обезв}-едягъ, згшотр ина
че'той пътува—сгренс.ьува, като 
по пътя си затрупва буквално всич
ко, а подире си оставя само една 
обезлюдена, обезводнена пустин
на МГОСТНОСТЬ Такива местности 
въ България има вече многс: Бе-
лейо, "Страшимирово, Марково, Ди-
кили ташъ и др.—Варненско, Ме-
семврийско и пр. ппзедцитп на 
които не ще б$сдатд страшни 
само ако населението покаже 
предприемчиво стата, търпение
то и упоритостьта на нормании 
и холандци. 
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Е. Балгаджиевъ, 
агрономъ 

ОЗЕМЛЯВАНИЯТА 
Работите на бригадите дейст

вуващи пъ Варненско по разпре
деление фондовите земи и. озем
ляването на безимотните и бежан
ците съ пъ края си и.тия бригади 
прекратя«атъ действията сп въ 
този районъ. 

Въ Своята децноеть въпросни
те бригади изпълняваха е;.и<.ъза-
конъ — закона за Т. 3 . С, а 
същевременно удовлетворяваха 
една нужда да бъдатъ снабде
ни съ работна земя ония семей
ства, които разполагаха съ дос
татъчно работни ръце, които не-
магае къде да бъдатъ използувани. 

Най мъчната задача на тия 
бригади бе тази да изднрятъ о-
бокта на своята работа, а именно 
да устаооиятъ и турятъ ръка на 
ония земи, конто съгласно зако
на се см^татъ фондови и които 
особено въ тоя край съ. очия час
ти отъ горската площ-ь, конто спе 
циалнитъ горски КОМИСИИ СЪ ИЗ

КЛЮЧИЛИ отъ обекта на горското 
стопанство. 

Много ИЛИ малко време обаче 
преди това голема часть отъ тия 
земи съ биле разкоренено отъ 
частни лица, копто съ ги разра
ботили и вече г.еколко години на-
редъ га използуначъ за разни 
култури. Навремето некои отъ 
техъ съ надлежно декларирани 
прЬлъ данъчните власти и съ си 
плащали съответния данъкъ, дру
ги съгласно закона за еднократ 
ния данъкъ съ си платили тоя 
ланъкг п се сметатъ владетели 
на тия .емп, а трети съ успели 
даже да се снабдятъ н съ кре
постни актове. 

Явно е при това положение че 
не тъй лесно днешни-.е владетели 
на тия земи бих а се отказали отъ 
техъ и не тъй лесно е било за 
бригадите да отнематъ тия земи, 
за да ги далатъ на малоимотни-
тв и затова виждаме какъ вДша 

почти село, въ което да не ся, се 
повдигали спорове между стопа 
ните отъ едната и стопаните отъ 
другата категория. Тия спорове 
още не съ взели сериозепъ харак 
теръ, защотр малоимотните не еж 
още окончателно въведени въ 
владение на парцелите, които имъ 
се падатъ и не съ пристъпили още 
къмъ разработването имъ, но ко 
гато настъпи тоя моментъ, не съ 
изключени и случаите на само
разправил, които могатъ да в и атъ 
и нежелателни последствия. 

]\]ожемъ ли да търсимъ винов
ници въ случая? 

И да и не, защого ако дирвмъ 
вина не ще я аамеримъ нито въ 
оземлитедите бригади, нито въ до
сегашните собственици на земи 
те, нито въ оземлените, защото 
ако навремето порядките у вясъ 
съ биле такива, че запазването 
на общественото да бъде гаран
тирано, ако законите за запазва 
нето целостьта на горите и мери 
те беха съблюдавани и прилага
ни както требва, какъвто стре
межи и да е имало у некои чрезъ 
разоравание и коренежи да зав 
ладяватъ общественото и да го 
прагятъ частно, те не щеха да 
успеятъ да сторятъ това а съща
та енергия и трудъ, който съ по
ложили за коренежи, ш,еха да ги 
използватъ за подобрение на соб
ствените земи. 

Така е било презъ последните 
години, така е било и още следъ 
освобождението ни, когато наши
те земледелци необезпокоявани 
отъ никого съ разоравали и ко 
ренили толкова колкото сяла имъ 
държи, ставали съ собственици на 
разработеното и така, окия, които 
съ било по работливи отъ една 
страна и то съ отворени очи к 
решителни съ се ощастливили да 
притежаватъ много повече земя, 
отколкото ония, които еж биле 
поскромни и нерешителни. 

Друга грешка която се прави 
е тази че за да бъдатъ намере
ни на повече малоимотни ниви. по 
сега се на макаръ изключени отъ 
горското стопанство, но места 
много стръмни и съ песъклива, 
много лека и лчено ронлива под-
почва, които въ първите години 
следъ изкореняването имъ може 
би ще дадатъ неколко задоволи
телни реколти, по скоро следъ 
това ще бъдатъ извлечени отъ 
приливните дъждове и тогава не 
само ще стан атъ негодни ни за 
низи ни за гори, но ще запла-
шатъ околните заселища съ на
воднение и засипване тъй както 
е случая съ село Ново Орехово" 
Варненска околия. 

По бе добре да не се бързаше 
да бъдатъ задоволявани малоимот
ните веднага съ изисканите раз 
мери земя, по добре бе това да 
станеше постепенно съ огледъ на 
възможностьга в нуждата, която 
впро«емъ е растяща и никога не 
задоиолима, отколкото да се бър
за съ раздаването па земята, та 
по тоя начинъ да се допуспатъ 
пеноцравими грешки 

Да искаме да зиоволимъ всич 
ки нужлаущи се отъ земя, това 
значи ца се нагърбимъ съ нещо 
невъзможно. Броятъ на нуждаю 
щигЬ се стегнато расте съ увели
чение броя на населението и от
делянето на все по-вече и по но
ви домакинства,благодарение вро
дената у българина черта да 
се дели часъ по скоро отъ ба-
щиниягь домъ щомъ той самъ се 

задоми и по такавъ начинъ съз-
даватъ се стопанства безъ доста
тъчно земя и безъ достатъчно 
инвентаръ 

Много естествено е че притру-
паната съ това земята като не 
расте, тя става недостатъчна и 
на предвилливиятъ общественикъ 
като по важна задача се налага 
да погготни населението къмъ по 
интензивно степанисвапие разра 
ботилите земи, вместо да увели
чава площьга имъ со новоразра
ботени, по безъ дълготрайно пло
дородие обществени земи. Всичко 
това не значи, че фондовите зе 
ми ие бива да се разработватъ и 
че незакони завладените земи 
требва да останатъ иеиздължени, 
напротивъ това се налага да ста
не рано или късно въ името на 
запазване и използуване до най 
възможна степенъ общественото 
владение, обаче за всичко се из-
ка известна планомерность и м&-
дростъ, която като се избегва 
подхранването апетита къмъ за
владяване, необходимите реформи 
да се првдагатъ Най предпазливо 
и съ най малка бележяость спре-
мо работлипиягь български сто-
панинъ, който пъкъ отт, своя 
страна ще требва да навикне да 
пази общото като свое. а на свое
то ла даде оная форма на изпол 
зване, въ която да лежи повече 
разумность и приеми които му се 
налагатъ отъ изпъкванията на 
модерната земледелска наука 

ВЗбМОпКИ ПКТЪ отъ гореизложе 
ното на почитаемия агрономъ г. 
Е Балгаджиевъ, добавямъ: много 
прави съ изказаните мисли, осо 
бей но по отношение на разприте 
цо начина на разпределението 
тия земи. Знае се за такива раз
при на примеръ въ селата К.ес 
тиричъ, Белево и другаде Осо-
бенъ и проученъ е случаятъ въ 
с. Белево. При оземляването на 
малоимотните презъ 1926 год. Р.Ъ 
това село, агентъ надирекц Т.З.О. 
е бииъ единъ агрономъ Мапдов-
ски. Следъ теглене жребието г. 
Мандобски на всеуслишание предъ 
множеството малоимотни и др. се
ляни заявилъ тържествено, че'тая 
раздадена имъ зсл;я да сия раз 
работватъ като пълни стопани, 
макарь и да имъ е временно да
дена,- защото при второто и окон
чателно оземляване (което стана 
неодавна) дадената имъ временно 
по 5 декара земя нема да се от
нема, ами свърхъ нея ще се да 
даде още по 5 — 10 - 15 ле-
кара за допълнение. Но какво е 
било очудването имъ, когато но-
виятъ чиновникъ, агронома Цано-
въ неотръщайки никакво внима
ние на тия заявдении на селяни
те, раздава земята по тааъвъ на
чинъ, че у никого нг е останала 
дадената му по рано 5 дек. земя, 
а е била дъдена на съвс/вмъ но
ви безимотни, или малоимотни,а 
на оземлените веднъжъ съ по 5 
декара презъ 1926 I имъ е даде
на съвсемъ нова неразработена 
земя Излъгани въ надеждите си 
и въ, уверенията на държавенъ 
чиновникъ презъ 1926г съ ос
танали като гръмнати: всички по 
лоясени усилия, грижи и трудъ 
до сега, за да стане тая земя до
ходоносна отиватъ напразно, ка
то даромъ пъкъ едадена другиму 
готово разработена, а той наново 
ще полага нови усилия, да губи 
други 2 — 3 голини, докато но
вата му дадена неразработена зе-



Брой 17—18 Варненски окржженъ вестиикъ Стр. 3 

мя превърне въ рентабилна. За 
тая неправда, по сведения, оне 
правданите съсе отнесли до общ 
управление, окол. комисия и до 
дирекцията на Т. 3 С въ София, 
отдето имъ е било отговорено, че 
късно е вече и че всичко е вече 
свърщй..о и връщане назалъ не-
може Б добре, зндемо селските 
ни нрави какви съ, а отъ друга 
страна разочарованието у озем-
лените веднажъ съ по 5 декара 
и отнети имъ наново тия земи, не 
ще ги приисалягъ тъй леспо, та 
неминуемо биха породили неже
лателни ипцилеити Его защо, по
неже този случай не е рдиниченъ, 

а масовъ, засега около 40 души 
—40 семейства отъ едно село, би 
требвало ла се заинтересу .а ком
петентната за сл/чая власть и 
направи всичко възможно да се 
уталожата духовете, като се за-
доволятъ и оземлените а(1взъ 19.6 
г по 5 декнра и новооземлени-
те като само едно преразпреде
ление и то частично би се на
правило, така, че старооземлени-
те да си пйлучат.ъ пакъ свой «е 
5 декара неднажъ дадени имъ 
на новите се лале отъ новата 
земя, понеже .емъ е безразлично 
Дъ и каква земя ще получьть. 

Д. П»рушеиъ 

Гичо Хр Михаиловъ у-ль 
с. Кая-Лрдж, Провадийско НОтълъ свободна трибуна 

Народни учншшо,<ш въ чишшцщо! 
Живеемъ въ епохата на усиленъ 

духовзнъ подемъ. Научните придо
бивки излизатъ отъ тесните лаба-
латорий, пренасятъ се, пръскатъ се 
между народа, между тези, за кои
то еж предназначени главно чрезъ 
разни съюзи и организации. До 
скоро тия организации беха чужди 
на болшинството огъ нашия народъ, 
на селените. Но ето че отъ н*-
колко години вече усилено се раз
вива читалището — организацията 
която те поставя за према цель 
да пръска светлина, култура, прос
вета навсекъде всредъ широките 
народни маси. 

Всички интелигентни синове на 
родината съ призовани на, работа 
за културното издигане на селото, 
което'е останало назадъ. Големъ 
двлъ се пада тукъ на учителя. Той, 
народниятъ учитель е на поста си. 
Веренъ на идеалите, завещани му 
отъ народните будители въ пред-
освободителната епоха, здравъ и 
бодъръ, влезалъ въ читалището, ра
боти за повдигане културния уро-
венъ на нашия народъ, и го води 
къмъ възходъ, култура и прогресъ, 

Не по малъкъ делъ се пада и 
на народната учителка. Тя требва 
да дойде и рамо до рамо съ своя 
колега да хвърля семето на прос 
ветата всредъ другата половина на 
народната нива—всредъ селенките. 

За нея, селевката, до сега никой 
почти не е мислалъ. Нейната дей-
ность никой не оценява, Дали тя е 
бездейно същество? Не! Отъ ранна 
пролеть до късна есень ехгятъ 
полета, нивите и горите на длъжъ 
й ширъ отъ ударите на здравите 
нейни ръце. Да хвърлимъ погледъ 
на времето презъ евете войни кои
то преживехме. Не беше ли тя 
царица на полето? Не създаваше 
ли тя всички блага? 

И понесе тя стоически безро
потно хомота на него време. 

Здрава, бодра неотхранва ли 
тя въ скутите си синовете на ху
бавата ни родна земя? Тя дава на
рода на нашата страна. Затова за 
нея требватъ повече грижи. Тя 
требва да се издигне въ духовьо 
отношение, да се разшири нейния 
културенъ уровенъ, защото тя е, 
която дава най ценното на роди
ната — здрави, бодри и жизнера
достни синове. 

Въ нейните ръце е най светото 
на народа—детечо, утрешния граж-
данинъ и общественъ деецъ. 

Най големъ делъ за издигане 
селенката на необходимата култур
на висота се пада на народната 
учителка. 

Народно учителко, ти требва да 
дойдешъ въ читалището, да събе-
решъ около си всички селевки за 
да ги просветишъ. А те иматъ 
нужда отъ светлина. Ти требва да 
хвърлишь искрица всредъ техъ, 
та да пламне буенъ огънь и осве-
зи пътя водящъ, къмъ възходъ. И 
тя е рожба на родната земя, и тя 
е човъкъ съ право, дошла на светъ 
да споделя заедно съ мъжатъ 
всички скърби и радости и да вър
ви напредъ, все напредъ. Кой ще 
я изведе отъ стария пъть и ще й 
посочи нови пътища, що водятъ по 
вече истина и щастие въ живота? 
Кой ще й посочи и освети пътя 
водящъ къмъ царството на радость-
та и щастието? Безспорно ти на
родно .учителко, защото ти си е-
динствеината, кояго си най близко 
до нея и най добре разбирашъ що 
требва да се направи за нейното 
издигане. 

Прочие, народно учителко, ела 
въ читалището, съ вера и постоян
ство дружно дазаработимъ за кул
турното повдигане на нашето село1 
Ела съ съзнанието да служимъ на 
единъ възвишенъ идеалъ—превъз
питание на нашия народъ. 

шгаишшшншишшнтя 

ЗемщШн ЙЙДРОШ и философия 
Отъ горите въ планините зависи земледе-

лието въ равнините. 

Кждето горите еж станали жертва на човеш
ката жестокость и неразбраншина, тамъ отъ 
всички страни се струпва мизерията върху 
човека. 

Да обичашъ и пазишъ горите значи да оби-
чашъ и пазишъ отечеството си. 

%)гълъ стопански 
1111П1111||11ШШ11||1Ш111111111Ш|||1 И Ш Ш Ш Ш Н 

гарзкя дв с. Рроръ, Вдигае 
По главната инициатива на то не тръбвалб да липсва отъ 

директора на Подвижната Зем- никое стопанство. Той обясни, 
ледълска катедра въ гр. Варна че з. стопанинъ безъ люцерна, 
г-нъ Поповъ, на 18 августъ т. е като камънаря безъ чукъ и 
г. се устроиха екскурзии, въ лостъ Говори за редъ нале-
нъколко отъ избраните села, жащи работи: подметката на 
изъ околията ни. За една отъ стърнищата, дълбоката есенна 
екскурзиите., която се състоя орань и пр. Следъ всичко това, 
въ с Русларъ, потеглихъ и азъ, г-нъ Поповъ предложи да раз 
съ още шестима младежи отъ гледаме модернитъ постройки 
с. Гол. Франга, Варненско. Тръг- изъ село, което сторихме. На 
нахме ний, но до като сторимъ всъкжде бъхме посрещани най 
това, требваше Г-нъ Баптад- радушно, отъ стопанитв. Тъ ни 
жиевъ, директоръ на Зимн. 3 . обясняваха ползата отъ новитЬ 
училище, край гр. Варна, да постройки, които бъха хубаво 
идва на нъколко пжти въ се- измазани съ варь, свътли И ШИ
ЛОТО ни и туку речи насила да роки, удобни за предназначе
ни накара да вземемъ участие нието имъ. 
въ тая екскурзия. Следъ свършване на разглеж-

По пжтя за с. Русларъ, ний дането, кмета на селото ни по
минахме презъ хубави ниви, по- кани въ сжщия салонъ, на 
сяти съ царевица, слънчогледъ объдъ, приготвенъ по инициа-
и др. култури, буйно израсли тивата на няколко по видни 
и се превили отъ изобиленъ Русларци, общински съветници. 
плодъ. Следъ объда, г-нъ Балтад-

Стигнахмевъ селото като спръх- жиевъ исказа своигв съжале-
ме предъ самата кооперация съ ния, за дето съ голъмъ трудъ 
читалището — грамадно здание, е накаралъ повечето отъ при-
построено миналата година, на ежтетвующитъ, да взематъ у-
което половината сЯужи за нуж- частие въ тази екскурзия, той 
ДИГБ на кооперацията, която е описа цельта и значението на 
една отъ най деятелните, въ ГБЗИ екскурзии — ний това въ 
околията, а втората половина последствие го разбрахме мно-
образува ГОЛ-БМЪ читалищенъ го добре, но останахме засра-
салонъ, съ сцена, за театрални мени отъ нашето несъзнавание. 
представления. При влизането Следъ Балтежиева говори кме-
ний видъхме, че сме останали та на селото, той посочи пол-
най късно, понеже салоно б-в- зата отъ модернизма, който се 
ше препълненъ съ гости, на- въвеждалъ бърже въ селото 
дошли отъ околнитъ села. имъ. Следъ като благодари за 

Говореше г-нъ Поповъ, съ посещението, пожела ни до-
СВОИТБ хубави слова, той описа бъръ успъхъ, като ни пожела 
предприемчивостьта и трудолю- да прилагаме всичко видено на 
бието на Русларци, благодаре
ние на което, тъ еж успъли 
да подобрятъ значително СВОИ
ТЕ стопанства, съграпили еж 
много модерни постройки (обо
ри, курннци, торища и пр.) въ-

дъло, въ нашитъ стопанства. 
И наистина ний се върнахме 

съ много добри впечатления, 
като останахме възхитени отъ 
напредъка на това богато по
добрено село и се върнахме 

вели еж модерното обработване съ убеждение, че всичко може 
на почввта, смьнили мъстната да се постигне, стига човъкъ 
пшеница съ нова, подходяща 
за условията и редъ други по
добрения. Следъ това г-нъ По
повъ, оежди нашата практика, 
която ний прилагаме при хра
ненето на нашия добитъкъ, о-
бясни какъ тръбва да се поп
рави тази грешка като се за
сява повече фуражъ и препо-
ржча най много люцерната, коя-

да влага воля и разумъ, въ 
всъко едно новоначинание, кое
то еж правели и Русларци. 

Хвала на русларци, ще бж-
демъ тъхни последователи. 

с. Г. Франга, Варненско 
23.У111.929 г. 

Стефанъ Колевъ 
секр.-касиеръ на читалището. 

|111||ПП1П11а||Н1П1Ц|Н1111111тП||1НП11111В|»|Н1|1П1|1П1>Л|П|П||Н|П|111И|||т|ти|Н|| |1и|П1П|11П111Е|| | |ПВ111111|1и|1П||3|1Е1Ш|| 

В а р н е н с к а с т о к о е ^ б о р с а 

ОФИЦИАЛЕНЪ БЮЛЕТИНЪ 
Слънчогл. семе, отъ Дралфа, цена 
Фий 
Просо 
Просо 
Слънчогл. семе 
Фий 

Варна, 25 IX 1929 г. 
Налични продажби 

585 лв.— 100-те клгр. 1 
550 .— „ 

317-50 , - . 
317-50 „ - . 

585 « — „ „ 
580 „ — . 

Зимница 

Кук. жълтъ420 

Кук. белъ 197 

Бобъ 75 

Фий 30 

Слънч. семе 30 

Е.-Джумая 
Шейтандж. 
Каспичанъ 
Попово 

я Добрина 
' С р о ч н и п р о д а ж б и 

30 тона по (540 лв. 100-те клгр. товар, веднага—Девня 
(650 

н 
О 

(385 . 
(390 . 
(4375" 
(425 . 
(1130 . 
(1140 . 
(И50 . 
(575 . 
(5«0 . 
(585 . 
(625 „ 

предав. до 31.XII 
. 30X1 

вдиг. вед. отъ стифъ 
* " я и 

предаване презъ X 
до 30 X 

» презъ X 
тов. ведн. ваг. Варна 

« я м и 
товарене до 30.Х 
товар, презъ 11.930 г. 

о 

Пристигнали вагони: 1 зимница, 25 бобъ, 1 просо, 23 слънчегл. семе, 4 кюспе 
— всичко 54 вагона. 

Положение на цените въ борсата; б о б ъ — спадане 30—40 лв. на 100 клгр, 
слънчогл. семе — безъ изменение. Просо — слабо. 
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Архим. Иинокентий 
Ч)гълъ исторически 
П1и1пш1шп11ап111и1шшп1шишш1шшш1шн11 

Доротей Маркианополски 
По рано въ статията „Хрис

тиянски мжченици презъ епо
хата на гоненията въ гр. Мар-
кианополъ (Р-тзка Девня)", го
ворихме кога християнството се 
е разпространило въ н а ш и я 
край. Наедно съ разпространя
ването на чистото Христово уче
ние, още презъ времето на св. 
апостоли, почнали да се поя-
вяватъ разни лъжеучители, кои
то изопачавали чистото Хрис
тово учение. Презъ първигЪ 
три в-вка на християнската ера 
лъжеученията се появили въ 
форма на смесица на християн
ското учение съ иудейството, 
ИЗТОЧНИТЕ религии и гръцката 
философия. Когато тия учения 
еж били оборени отъ аполо
гетите; (защитниците) на ис
тинското Христово учение, презъ 
IV В-БКЪ, и по после почватъ 
да се появяватъ учения начиег 
то християнска почва, които еж 
имали за основа личностьта на 
Господа Иисуса Христа и начина 
за съединението въ него на две
те естества: божеско и човгьшко. 

Едно отъ тия лъжеучения, 
които смущавали мира на църк
вата презъ първата половина 
на V вЪкъ е било Несториан-
ството. Основатель на това лъ-
жеучение билъ Цариградскиятъ 
архиепископъ Несторий, чието 
име носи и самото лъжеучение. 

Той е училъ, че Пресвета Бо-
.|.Ш1ш..1.1Ш1Л1Ш.иа 

Върховна 
СМЪТНА ПАЛАТА 

№ УИ-6888 
3 IX 1929 год. 

София 

городица тр-Ьбва да се нарича 
Христородица. 

Привърженикъ на Нестория, 
между многото други, е билъ и 
Доротей, Маркианополски епис-
копъ. По поводъ на това лъже
учение императоръ Теодосий II 
свикалъ въ ,гр. Ефесъ вселен
ски еъборъ въ 431 .година, на 
който еъборъ е приежтетвувалъ 
и поменатиятъ Доротей. На съ
бора той явно се обявилъ на 
страната на Нестория и водилъ, 
ожесточена борба съ св. Кири-
ла Александрийски, единъ отъ 
най силните защитници на ис
тинското църковно учение за 
личностьта на Господа Иисуса 
Христа. Въ водената борба До
ротей, презъ време на заседа
нията на събора, произнесълъ 
отлжчване противъ св. Кирила. 
' Но когато вече съборътъ под
робно се занималъ съ лъже-
учението на Нестория и го оеж-
дилъ, като еретическо, всички 
привърженици на това учение 
били отлжчени отъ църквата, 
въ това число и Доротей. Следъ 
товс той^вече не могълъ да се 
завърне въ своя престоленъ 
градъ Маркинаополъ, а билъ 
заточенъ въ Кесария Канадо-
кийска, гдето умр-влъ въ изгна
ние. Тъй съ смъртьта на До
ротея Християните на Маркиа-
нополската епархия останали не-
заразени отъ Несторианската 
ересь. 

(Вфициаленъ дгълъ 

Преписъ. Вх. № .7797—4.ГХ.929 г. 
До Г-на Министра на Вътр. работи 

и народното здраве. 
До Г-на Председателя на Софийската 

Окръжна сметна палата 
Преписъ до г. Км°та на Боянската 
селска община, Софийска околия. 

Съобщавамъ Ви, Господинъ министре, за сведение и 
надлежно разпореждане, решението на общото събрание на 
Върховната смътна палата № 543 отъ 2.IX 1929 г.: 

Върховната смътна палата, общо събрание на отделе
нията въ заседанието си на 2 септември 1929 г. констатира, 
че въ бюджета на Боянската селска обшина за финансова 
1929/30 г. който е билъ приложенъ къмъ писмото на сж-
щата община подъ № 1852 отъ З.УН 1929 г. еж предвидени 
разходи по § 3 незаконосъобразно, а именно: 1) на кмет
ския намъхгникъ е гласувано възнаграждение 12000 л в . 
добавъчно възнаграждение за семейно положение 6700 лв. 
и процентно възнаграждение 9120 лв. или всичко му е гла
сувана сумата 27640 лева. Като се предвидъ забележката 
къмъ чл. 59 отъ закона за селските общини, споредъ която 
кметските наместници получаватъ само възнаграждение, то 
гласуването на добавъчно възнаграждение и на процентно 
за кметски нам-встникъ е въ нарушение на закона Кмет
ския намъхгникъ ще следва да получи само възнаградението 
12ООО лева годишно. 

Въ точка 17 е предвидено възнаграждение на участъ-
ковъ землемеръ 4000 лв. годишно. Такава общинска длъж-
ность не сжшествува. На участоковия землемеръ за изпъл
няваната *отъ него длъжность се плаша заплата и нЪма за
коноположение, което да задължава общините да му пла-
щатъ възнаграждение за изпълняваната отъ него работа, за 
която той получава заплата. Следователно и този кредитъ 
е гласуванъ въ нарушение на закона. 

Въ точка 18 е предвидено възнаграждение на участъ
ковия ветеринаренъ лйкарь въ размеръ на 4800 лв. И това 
възнаграждение е незаконно, защото нема законъ който да 
задължава общините да гласувать възнаграждение на дър 
жавнитв или окржжни чиновници за изпълняваната отъ 
гюсъ работа, за която еж назначени и за която те получа
ватъ заплата отъ Държавата или Окржга. 

Предъ видъ не гореизложеното, Върховната см-Ьтна 
палата. 

Р е ш и : 
Да се съобщи на Боянската селска обшина, че отъ бю

джета на общината за финан 1929,30 г. на кмесккя намЪ-
стникъ следва да бжде изплатено само възнаграждението 
въ размеръ на .2000 лв. годишно, безъ да му се плаща 
добавъчно възнаграждение за семейно положение и про
центно възнаграждение. 

Възнаграждението на участъковия землемеръ—4000 лв. 
и възнаграждението на Ветеринарния участъковъ лЪкарь въ 
размеръ на 4800 лв., предвидени въ § 3 отъ бюджета, еж 
незаконни и разходътъ по техъ не следва да се извърши. 

Преписъ отъ насоящето да се съобщи на Господина 
министра на вжтрешнитв работи и народното здраве, за 
сведение и зависяще разпореждане. 

Председатель: (п.) М Генадиевъ 
Секретарь: (п.) Б. Шалварджиевъ 

Верно, 
за Началникъ на отделението: (п) Ржтковъ 

Верно, 
при Варненското окр. управление, 

Секретарь: Ив. Хр. Дучевъ. 

сч! Настоящето въ преписъ чрезъ окр вестникъ се 
сп изпраша на г. г. общинските кметове въ окржга за, 
.е. сведение и изпълнение. 

Варна, 19.1Х 1929 год. 
Председатель: Л. Черпански 
за Секретарь: Д. Апостоловъ 

яттмдятва.! 

Варнен. Окр. Постояна Комисия 
№. 3116 

1У септември 1929 год. 
Варна 

ОКРЖЖНО Бързо 
До Г. г. Общинските кметове 

въ Варненския окржгь. 

Къмъ окр. № 2646 Много отъ селските общини въ окржга 
отъ 31.VII т. г. още не еж изпълнили нарежданията на 

— . :_ о к р № 2546 отъ 31.VII 1929 г. вследствие 
на което ставатъ причина за излишни преписки между ми
нистерството на 3. Р. и Н. 3 . и Постоянната комисия. 

Ето защо предупреждаватъ се за последенъ пжть не
изправните общини да изпратятъ веднага по 1 екземп. отъ 
главнигЬ си отчети за 1928/29 фин. год. въ пост. комисия, а 
за закъснението до сега ще теглятъ последствията му. 

Председатель: Л. Черпански 

Секретарь: Д. Апостоловъ 

ОКРЖЖНО 
До г. г. околийските участъковите 

и градски ветерин лЪкари и участъковите 
ветерин. фелдшери въ окръга. 

Варненски 
Окржженъ встер. лекарь 

№ 2586 
24 септ. 1929 г. 

гр. Варна 

Като напомнямъ* на гореозначените, длъжностни лица, 
че съгласно заповъдьта ми № 41, отъ 6.У1 т. г. — пазаригЬ 
за покупко-проднжба на свини въ окржга отъ Ю1Х т. г. еж 
открити, обръщамъ имъ вниманието, щото за пренасянето и 
предвижването имъ да се съблюдаватъ чл. чл. 84, 85, 86 и 
87 отъ закона за санитарно-ветеринарната служба. 

за Окр. ветер. лекарь: Д-ръ Пачевъ 

Секр.-счетоводитель: Г. Друмевъ 

Министерство 
на 

Вжтр. Раб. и Н. Здраве 
(Отд. стат. окр. и общ. 

финансии) 
№ 15284 

7.ГХ 1929 год.. 
София. 

Преписъ Окржжно 

До Г. г. Окръжните управители 
въ Царството 

Общините, въ който има открити допълнителни земле-
делски училища, ежегодно предвиждатъ въ бюджетите си 
суми за подпомагане издръжката имъ. Въ последствие оба
че, споредъ донесението на Министерството на земледелие-
то и държавните имоти, подъ най-разнообразни предлоги, 
повечето отъ тия общини не внасятъ предвидените суми, 
или внасятъ минимални такива, съ които се пречи извън
редно много за правилния вървежъ на тоя родъ училища. 

За да се премахнатъ тия съ нишо неоправдани пречки 
за правилното функциониране на допълнителните земле-
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дЪлски училиша, заставете общините да издължатъ пред
видените суми, като сжшигЬ се внасятъ чрезъ проверите
лите при окржжнитЪ постоянни комисии и общинските 
секретарь-бирници. 

Главенъ секретарь: (п.) И. Разсукановъ 
Началникъ на отделението: (п.) Хр. Милковъ 

В е р н о, 
п Началникъ на отделението: (п.) Ржтковъ 

В е р н о, 
При Варненското окржжно управление, 

Секретарь: Ив. Хр Дучевъ 

До Г. г. Околийските началници 
въ окржга. 

(До г Председателя на окржжната 
пост комисия—тукъ, за сведение). 

Вх. № 3804 13.1Х 1929 г. 
Предложете на общините изпълнението на настоящето 

окржжно. 

№ 5433 гр Варна, 12 септептември 1929 г. 

Окр ,упраеисель: Б. Кисрвъ 
Секретарь: Ив. Хр. Дучевъ 

2 Настоящето въ преписъ чрезъ окр. вестникъ се 
$ изпраща на г. г. общинските кметове въ окржга за 
.и изпълнение. . 

Варна, 23 IX 1929 г. 

за Председатель: А Ивановъ 
за Секретарь: Д. Апостоловъ 

3) Дуринъ по- конете Варнененска околия въ с с. Авренъ, Боя
на и Джевизлий; б) Провадийска околия въ е Ка раджа-отъ. 

4) Сапъ по конете: Варненска околия въ с. с. Козлуджа, Гевре, 
клеръ и Оручъ-гаази; Провадийска околия въ с. с. Капуджи-махле-
Акъ-коюнъ, Вълчи-долъ и Хасърджикъ. 

5. Хеморагическа септицемия по говедата: а) Варнен. околия въ 
с. с. Дол. Чифликъ и Дервишъ мюслюмъ; б) Провадийска околия 
въ с. Куванлъкъ. 

6) Червенка по свините: а) Варненска околия въ с. с. Гюнъ-
догду, Чатма и Доуджа. 

III. Прекратени: 
1) Червенка по свините: а) Варненска околия въ с. с. Крумово 

и ^уджасъ-кьой. 
гр Варна, 14 септемврий 1929 г. 

Окржженъ Ветер. л%карь: Д-ръ Тюлевъ. 

И Л 
Кутлубейско училищно настоятелство 

Варненски окржженъ ветеринаренъ лЪкарь 

БЮЛЕТИНЪ 
№ 17 

За хода на акутните и заразни (епизоотически) болести по домашните 
животни въ Варненски окръгъ, за времето отъ 1 —15.IX 1929 г. 

I. Новоконстатирани: 
1) Антраксъ по говедата: Варненска околия; с. с. Татаръ махле; 

б) Провадийска околия въ с. с. Синделъ и Бейлий. 

II Върлующи епизоотии: 
1. Антраксъ. Варненска околия въ с. с Русларъ', Здравецъ и 

Чатма (по говедата) и въ с. Кара хюсеинъ (по овцете) 
2) Бясъ по кучета: Варненска околия въ гр. Варна и с. с. Ко

злуджа, Ботево и Река Девня; б) Провадийска околия въ гр. Прова
дия и е с. Гор. Чифликъ, Караджа-оть, Кара-кьосе, Ново-село, Ченге 
и Кайрадж. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№.1 

с. Кутлубей, 15 септември 1929 г. 
На 21 день отъ публикуване настоящето ще се произ

веде търгъ, съ явно наддаване, за отдаване подъ наемъ учи
лищните ниви въ местностите: „Бунарджика", „Аджеипа", 
«Турските гробища* и „Бозлука" — всичко 23 парцели за 
срокъ отъ 4 години. Тцргътъ ще почне въ 2 часа сл. обЪдъ. 

Първоначална цена 100 лв. на декаръ. З а л°гь за участие 
5%, като допълнително се довнася до получената въ търга 
сума. Наемателите плащатъ всички разноски и 5"/0 за фондъ 
с. к. п у. Отъ учил. настоятелство 

Галатинско училищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1 ! 

с. Галата, 16 септември 1929 г. 

На 6 октомврий т. Р. отъ 9 часа сутриньта'до 5 часа 
следъ обЪдъ въ канцеларията на Галатинското народно учи
лище ще се произведе публиченъ търгъ съ явна конкурен
ция за отдаване на наематель отъ 161X1929 г. до 16 IX 931 
год. експлоатацията на следните училищни ниви: 

1) нива въ местн. „Монастиря" отъ 75 дек. и 2 ара по 
10 дек. 5 парцела и единъ отъ 15.2 декара; 2) нива отъ 15 

П Р О Т О К О Л И 
на Варненски окр. съветъ, 1-ва редовна сесия отъ XIV 

избирателенъ периодъ. 
ПРОТОКОЛЪ № 1 

Заседание на 1-й февруари 1929 год. 
(Продължение отъ бр. 13). 

Д. Р а л ч е в ъ. Съветъ, който е останалъ на 1/2, понеже У2-та 
съветници еж си отишли, неможе да съществува. Въ случая имаме 
разгуренъ съветъ. 

Г а в р . Ц а н к о в ъ. Заявява че не е чулъ отговоръ по отно
шение предложението му за определение дневния редъ за утре, безъ 
да се разисква по този пунктъ сега. 

П р е д с е д а т е л я . Днесъ сме свикани отъ пост. комисия, а 
утре кой ще свика съвета? Днесъ ще се конституираме и следъ това 
ще определимъ днев. редъ за следното заседание. 

Ф. Р а ф а и л о в ъ . Новото изменение на чл. 5 отъ закона за 
окр. съвети е само въ прибавката: .следъ всеки новъ изборъ на раз-
туренъ окр. съветъ". Значи само въ такъвъ случай окр. управители 
може да свика съвета въ 15 дни, за избиране пост. присъствие и 
председателство. Следователно ако ние немаме разтуренъ окр. съветъ, 
неможе да избираме нито председателство, нито пост. приежтетвие, а 
ще попълнимъ местата само на ония, които еж излезли. Закона мо 
же да е непрактиченъ, да търпи тълкования, но ний требва да го 
изпълняваме и пакъ да протестираме въ събрания и пр. Моли да се 
съгласятъ съ обясненията на г. Атанасовъ и окр управитель 

Н. П а н и ц а . Споредъ закона сега колко души ще изберемъ? 
Б. Д. Г е н ч е в ъ. А въпроса съ Хр. Мигевъ отъ пост. приежт

етвие, а сжщо преизбранъ отъ Провал околия? 
X р. М ит е въ , Заяви че освобождава местото си като членъ 

отъ пост. приежтетвие. 
Д. Ш и к о в ъ . Се обявява за едно подновяване на бюрото на 

съвета й на пост. приежтетвие, понеже */2 отъ съветниците еж нови 
и сега се опознаватъ всички. 

Хр. Г о р н е в ъ . Изменението на закона целеше приемственость-
та и по отношение на бюрото на съвета и пост приежетвие. Затова 
мисли, че съветници, заемащи длъжности въ бюрото на съвета и въ 
пост. приежтетвие и еж изгубили мандата си, макарь и преизбрани, под-
лежатъ на замЪна. 

На мнение е въ първото заседание да се избере бюро на съвета, 
а по отношение на пост. присъствие — може да се отложи за друго 
заседание. 

Н. П а н и ц а . Щомъ споредъ председателя приемственостьта 
требва да се простре и по отношение членовете на бюрото и пост. 
приежтетвие, требва да засегне и Хр. Митевъ. Подържа предложение
то на Ралчевъ за изборъ на ново бюро и пост. присъствие. 

П р е д с е д а т е л я . Дава на гласуване предложенията 1) изборъ 
на цЬло бюро и 2) отлагане избора за утрешнотото заселание. И по 
двете предложения — меншество не се приематъ. Даде 5 мин. от-
дихъ за написване бюлетини, следъ като се избраха съ болшенство за 
преброители окр. съветници Н. Вълевъ и П. Каракуневъ. 

Р е ш е н и е 1. 

Чрезъ повикване по поимененъ списъкъ съветниците гласуваха 
за секретарь на окр. съветъ. Гласуватъ 32 съветници. Резултатъ: Хр. 
Горневъ получи 17 гласа, д ръ Цоневъ 14 и 1 лозунгъ. Председа
теля обяви за избранъ Хр. Г о р н е в ъ . ' 

Р е ш е н и е 2 
По сжщия начинъ става глзсуване за председ. на пост. комисия. 

Резултатъ: Лазаръ Черпански получи 19 гласа, Д. Шишковъ 9. Гавр. 
Цонковъ 1, празни 2 и лозунгъ 1. Председателя обяви за избранъ 
Л а з а р ъ Ч е р п а н с к и . 

Р е ш е н и е З 

По същия начинъ за членъ на пост. приежтетвие: Василъ Хиневъ 
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дек. и 2 ара въ м.Ъстн. „Чолъ-бунаръ"; 3) нива отъ 4 дек. и 
9 ара въ лгЪстн. „Чалж-ери"; 4) нива отъ 10 дек. и 1 аръ въ 
мЪстн. „Таушанлъка»; 5) нива отъ 6 дек. и 6 ара въ мЪстн. 
„Кавакъ-гечитъ"; 6) нива отъ 14 дек. и 1 аръ въ местност. 
.Кърчанлъка*; 7) нива отъ 4 дек. аъ м-Ьстн. „Караачъ-бу-
рунъ*; 8) нива отъ 12 дек. и 9 ара въ местн „Кърчанлъка"; 
9) нива отъ 11 дек. и 5 ара въ м^стн. „Кърчанлъка*; 10) нива 
отъ 23 дек. и 1 аръ въ ЛГБСТН. «Кърчанлъка"; 11) нива отъ 
24 дек. и 5 ара въ мЪстн. „Кърчанлъка"; 12) нива отъ 49 
дек. и 2 ара въ лгЬстн. „Кърчанлъка"; 13) нива отъ 26 дек. 
и 6 ара въ мЪстн. „Кърчанлъка" и 14) нива отъ 3 дек. и 2 
ара въ кгЬстн. „Кърчанлъка-.. 

Първоначалната оценка възлиза на нивите въ мйсти. 
„Монастиря" 60 лв., а останалите 40 лв,, а нивите въ мест. 
„Кърчанлъка" 15 лв. 

Исканиятъ залогъ за правоучастие въ търга е 10% върху 
първоначалната оценка. Всички разноски за публикация, 
гербъ и пр. еж за сметка на наемателя. 

ТържнигЬ книжа могатъ да се видятъ вейки приежт-
ственъ день въ канцеларията на галатинското основно на
родно училище. Отъ учил. настоятелство 

Аджеммерско селско общинско управление. 

Обявление 
№ 2443 

с. Аджемлеръ, 10 септември 1929 г. 
Аджемлерското селско общинско управление обявява на 

интересующитЬ се, че подъ надзора на сжщото се намира 
единъ безстопански „юва* конь на 10 год. червенъ косъмъ, 
на гърба малко бело петно. , 

Ако въ продължение на 61 день отъ деня на обявява
нето му не се яви стопанина му и си го вземе ще се про
даде на търгъ за въ полза на общин. каса. 

пом. Общ. кметъ: Т. Атанасовъ 

Секр.-бирникъ: М. Христовъ 

Суджасъ-кьойско училищно настоятелство 

Обявление 
№ 1 • 

с. Суджасъ-кьой 16.1Х 1929 г. 
Суджасъ-кьойското учил. настоятелство обявява на ин-

тересующигЬ се, че на 19 октомври т. г отъ 2 до 6 ч. въ 
канцеларията на първон. у-ще ще се произведе публиченъ 
търгъ съ явна конкуренция за отдаване подъ наемъ за срокъ 

Ш1Ш11111М111.111 

получи 18 гласа, Илия Караджовъ 11, лозунгъ 2 и праздна 1. Пред
седателя обяви за избранъ В а с и л ъ Х и н е в ъ . 

Председ. пост. комисия Л. Ч е р п а н с к и . Благодари за указа
ното му доверие, като съ ценното съдействие на г г съветниците 
и съ това на специалистите надева се да оправдае това доверие. 

Члена иа пост. комисия В. Х и н е в ъ . Също благодари га до
верието и че ще изпълни дълга си като български гражданинъ и 
техенъ другарь. 

Секретаря X р. Г о|р н е в ъ. Благодари също, 
М. А р а б о в ъ Съобщава, че въ закона се предвижда и кон

тролна комисия за д%лата на пост. комисия, като въ нея е застъпе
на и опозицията. 

П р е д с е д а т е л я . Винаги е имала и опозицията представи-
тель въ нея, като сега е г. Караджовъ. 

П р е д с е д а т е л я . Предложи и се прие съ болшинство идното 
заседание да започне отъ 9 ч. сутр. като събота и мнозина съветни
ци отъ провинцията ще се рааотидатъ по домовете си. 

Д. Щ и к о в ъ. Предложи въ едно отъ следните заседания да се 
прочете ревизионни актъ на ревизорите, за да се осв%тлятъ г. г. окр. 
съветници за вървеже на окр. работи и финанс. операции. 

П р е д с е д а т е л я . Финанс ревизия още не е свършена. При 
свършване на ревизията пост. присътствие ще докладва за резултата 
отъ тая ревизия. 

П Р О Т О К О Л Ъ К « 2 

На Варнен. Окр. съветъ 1-ва редовна сесия отъ XIV избир. периодъ 
Заседание на 2-й февруарий 1929 год. 

Полагане клетва на окр. съв Ив, В е л ч е в ъ. Ив. Велчевъ като 
съветникъ, поради отсъствието му въ първото заседание положи уста
новената клетва. 

П р е д с е д а т е л я : По избирането на разни комисии председа
теля предложи и се прие съ болшенство комисиите ла съ 6: бюдже-
тарна, пътна, отчетна, прошетарна, инвентарна и по отцепване селата. 

отъ 2 години училищните ниви находящи се въ землищ. на 
с. Суджасъ-кьой, а именно: 

1) нива въ м-Ьстн. „Воденишки пжть» отъ 8 дек.; 2) нива 
въ мЪстн. .Татарски поляни" отъ 24 дек; 3) нива въ мЪсти. 
„Налбанджикъ" отъ 6.5 дек; 4) нива въ мЪстн. „Крумовски, 
пжть" отъ 4.5 дек, и 5) нива въ мтзстн. „Пещерята" отъ 16 дек. 

Първоначална оценка на декаръ за година е 100 лева. 
Залогъ за правоучастие въ търга е 5% върху първоначал
ната оценка. Закона за отчетностьта и общин. предприятия 
е задължителенъ. Всички разноски еж за сметка на наема
телите. 

ТържнигЬ книжа могатъ да се видятъ всЬки приежт-
ственъ день въ училището. Отъ настоятелството 

Коркутско българско училищно настоятелство 

Обявление 
№ 1 

с. Коркутъ, 12 септември 1929 г. 
На 12 октомврий 1929 г. отъ 9 до 14 часа въ пом^ще 

нието на българското първоначално училище ще се произ-
веде търгъ съ явна конкуренция, за отдаване подъ наемъ, 
за срокъ отъ 12 октомври 1929 г. до 30 септември 1931 е, 
следните училищни имоти: 

1) нива „Юклерите" отъ 95 дек. разпред. на 6 парц.; 2) 
нива „Сювенликъ" отъ 15 9 дек.; 3) нива „Сювенликъ" отъ 
отъ 45 дек. разпред на 4 парц; 4) нива „Кавакларъ-сжртж-
отъ 4 дек.; 5) нива „Кавакларъ-сартж" отъ 3 дек и 6) нива 
„Кавакларъ-сартж" отъ 2 декари. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 10%. Закона за бю
джета, отчетностьта и предприятията е задължителенъ. 

Разноските за публикация, гербъ и разноските по сключ-
ване на договора и записите, както и 5% такса за „фондъ 
за социално и културно подпомагане на учителите" еж за 
сметка на наемателите. Отъ настоятелството 

Турско училищно настоятелство въ с. Мухалий, Провадийско 

Обявление 
№ 1 

с. Мухалий, 10 септември 1929 г. 
На 31 день отъ публикуването настоящето въ Окржж-

ния вестникъ, отъ 10 до 12 часа пр. обедъ въ училищната 
канцелария ще се отдадатъ подъ наемъ за две стопански 
години следните училищни имоти: 

Нива „Ески-баалъкъ" отъ 30 дек., разделена на 3 парц. 
Първоначална оценка на декаръ е 200 лв. 
Гербъ, публикация и пр. еж за сметка на наемателите. 

Залогъ 10%. Отъ турското учил. настоятелство 

Въ миналото, въ комисии съ по 5 души, опозицията имаше 2 мес
та, а въ такива съ 3 — 1 место; предлага и за сега това положение. 

Ив. В е л ч е в ъ предлага това да реши съвета, защото опози
цията е болшинство и претендира на повече места. 

П р е д с е д а т е л я подложи на гласуване предложението на Вел
чевъ — меншество — не се приема Подложено на гласуване председа
телското предложение — болшинство — приема се. 

Р е ш е н и е 6 ' ' 

Избра се бюджетарна комисия въ съставъ: Ф. Рафаиловъ, П. Кара-
куневъ, Хр. Митевъ, Ив Тодоровъ и Д Рглчевъ, Д-ръ Цоневъ и 
Ив. Велчевъ. 

Р е ш е н и е 7 

Избра се прошетарна комисия въ съставъ: Н, Баевъ, Иванъ х. 
Продановъ, Р. Мусовъ и Ил. Караджовъ съ Д Шиковъ 

Р е ш е н и е 8 

Избра се инвентари, комисия въ съставъ: Д. Дабковъ, Хр. Га-
невъ и Н. Паница. 

Р е ш е н и е 9 

Избра се пътна комисия въ съставъ: Хр. Митевъ, Д. Дабковъ, 
А. Маноловъ и Др. Василевъ съ Тод. Якимовъ. 

Р е ш е н и е 10 

Избра се отчетна комисия въ съставъ: Ф. Рафаиловъ, Г. Цонковъ, 
Ст. Яневъ и Н. Вълевъ съ Б. Д. Генчевъ. 

Р е ш е н и е 11 
Избра се комисия по отцепване на села и пр.: Ф. Рафаиловъ, 

Сали х. Юмеровъ, А. Христовъ, и А. Янчевъ съ К. Колевъ, 
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Котенско българско училищно настоятелство 

Обявление 
с. Коте, 9 септември 1929 г. 

Котенското българско училищно настоятелство обявява, 
че на 13 октомври т. г. въ училищната канцелария на село 
Коте ще се произведе търгъ за отдаване подъ наемъ след
ните училищни ниви: 

1. нива въ местн. „Каплишъ" въ землището на с. Коте 
отъ 53 декари при граници: стара училищна нива, турска 
училищна нива и р. ГолЪма Камчия, разделена на 4 парцели. 
2. нива въ местн. „Йортлука" въ землището на с. Коте отъ 
45 декара при граници: селски ниви и мера отъ трите страни, 
разделена на 5 парцели. 

Наемниятъ срокъ е 2 години; първоначална цена 150 лв. 
на декаръ годишно. • 

Закона за Б. 0 . П. е„задължителенъ. Разноските по обя
вата и търга еж за сметка на наемателите и се вниса 10% 
отъ наемателите залогъ върху целата наемна стойность. 

Председседатель: А. Тодоровъ 

за Касиеръ: В. Мариновъ 

Джаферлийско училищно настоятелство, Варненско 

Обявление 
№ 1 

с. Джаферлий, 15 септември 1929 г. 
Обявява се на интересующите се, че на 31-я день отъ 

публикацията на настоящето въ канцеларията на първона 
чалното училище, отъ 14—18 часа ще се произведе търгъ 
за отдаване подъ наемъ, съ срокъ отъ петь стопански го
дини, начиная отъ 1.|Х. 929 г. до 1.1X1934д\, на следните уч. ниви: 

1. нива Дютюннюкъ" отъ 40 де)<. въ местн. «Тютюн-
нюкъ"; 2. нива .Шашлж-пунаръ" отъ 40 декара въ местн. 
„Шашлж-пунаръ"; 3. нива вШашлж-пунаръ« отъ 2 дек. въ 
местн. „Шашлж-пунаръ*; 4. нива „Беклеме" отъ 10 дек. въ 
местн. .Беклеме»; 5. нива „Джевизлиоглу отъ 16 дек. и 6. 
нива „Копокочъ" отъ 7.5 декара. 

Поредни № № 1,3 и 6 се отдаватъ за зеленчукови 
градини. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 10% върху послед
ната наддадена сума. 

Всички разноски за публикация и гербъ еж за сметка 
на наемателите. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ всеки приежт-
ственъ день въ канцеларията на училището. 

Отъ настоятелството 

Крумовско училищно настоятелство 

Обявление 
№ 71 

с. Крумово, 13 септември 1929 г. 

Крумовското училищно настоятелство обявява на инте
ресующите се, че" на 24 октомври 1929 г. отъ 9—12 часа въ 
помещението на основното училище ще се произведе търгъ 

П Р О Т О К О Л Ъ № 3 

Заседание на 4 февруарий 1929 год. 
Прочетоха се и подписаха протоколите Хе 1 и 2 безъ всекак-

ви именения. 
Р е ш е н и е 13 

Председателя съобщи, че е постжпилъ докладъ отъ пост. коми
сия № 340 отъ 4.11. т. г. по ревиз. актъ на ревизорите Гр Пина-
ловъ и и Анг. Захариевч, за времето 1924 — 192. год. за разглеж
дане отъ почит. окр. съветъ.а за времето отъ 17.Х1 1928 г. до на
пускане длъжностьта отъ досегашния окр. бирникъ Чаневъ — ще се 
докладва допълнително, понеже ревизията е прекъсната- Предлага да 
се назначи 3 членна комисия, която да проучи и докладва по този 
ревиз. актъ. Болшинство — приеама се. Прие се сжщо комисията да 
е въ съставъ: Ф. Рафаиловъ, В. Баевъ и Д. Шиковъ. 

Р е ш е н и е 14 

Пристъпи се къмъ разглеждане бюджета на окръга за финан. 
1929/30 год. Председательтъ даде думата на председателя на пост. 
комисия да даде изложението на пост. комисия по него 

Председ на пост. комисия Л. Ч е р п а н с к и . Една отъ най важ-

съ явна конкуренция за отдаване подъ наемъ за срокъ отъ 
5 стопански години училищната нива находяща се въ земли
щето на с. Крумово въ местностьта „Лазъ тарла" отъ 100 
декара разделена на 10 парцела. 

Първоначалната цена на наема за нивата „Лазъ тарла* 
е 150 лв. на декаръ годишно. 

Залогъ за правоучастие 5% върху първоначалната цена 
на всеки парцелъ. 

Всички разноски еж за сметка на наемателя. Тържните 
книжа могатъ да се видятъ всеки приежтетвенъ день въ кан
целарията на първоначалното училище. 

Председатель: М. Атанасовъ 

Секретарь Гл. у-ль: М. Хр. Петкова 

Кая Аражнско училищно настоятелство 

Обявление 
№ ? 

с. Кая Ардж, 23 септември 1929 г. 

Кая Арджнското училищно настоятелство обявява на ин-
тересуюшигЬ се, че на 31 день следъ публикуване на на
стоящето въ окр. вестникъ отъ 9 до 12 часа преди об-впъ 
въ училищната канцелария ще се произведе търгъ съ явна 
конкуренция за отдаване подъ наемъ за време отъ 1.XI 1929 
год по 1 УШ 1931 год. следната училищна нива: 

1. Нива въ местностьта „Лонгоза" отъ 51 дек. разделна 
на 10 парцела. 

Първоначална оценка 200 лв. на декаръ за година. За
логъ за правоучастие 1О'/о Зачона за бюджета, отчетностьта 
и предприятията задължителенъ. 

Всички разноски по публикуването, обгербването и 5% 
фонъ с к. п. у. еж за сметка на наемателите. 

ТържнитЪ книжа може да се видятъ всеки день въ 
учил. канцелария. 

Председатель: П. Славевъ 

Секретарь глав. учитель: Г. Хр. Михаиловъ 

Невшанско училишно настоятелство 

Обявление 
№ 6 

с. Невша, 25 септември 1929 г. 

Невшанското училищно настоятелство обявява, че на 
б X т. г. отъ 10 до 12 часа, преди обедъ въ канцеларията 
на училището ще се произведе търгъ съ явно наддаване за 
отдаване подъ наемъ за 4 стопански години, следните учи
лищни имоти: 

1. Нива „Маринчова мостъ"—10 дек.—1 парцелъ. 
2. Зеленчукова градина „При горчивка подъ селото"— 

15 дек. — 1 парцелъ-
Първоначална оценка е 100 лв. на декаръ, а залогъ за 

правоучастие въ търга 10% Всички разноски по търга еж 
за сметка на наемателите 

Поемните условия могатъ да се видятъ всекога въ 
училището. 

Отъ учил. настоятелство 

ппапатиппишшшишипша 

ните задачи на пост. комисия е съставяне бюжетопроектъ га следнята 
фин. година на окръга. Съгласно приходните пера отъ мин. година и 
нуждите за културно стопанското повдигане на окръга е съставенъ 
този бюджетопроектъ, отличаващъ се отъ миналогодишния съществено 
по: 1) Общата сума е намалена почти съ 1 мил. лева, произходящи 
отъ намаление наема на курортнните стай, отъ места за пипиннерн и 
пр. 2) Премахнати съ приходите отъ прегледи въ медиц. лекарски и 
фелшерски амбулатории 3) Сравнително е опростенъ, понеже сходни
те § § съ слети въ общи такива. 4) Премахнати съ всички помощи къмъ 
бедните общини, въ замена на което се предвиждатъ доставка на 2 
шосейни валяка на сума 700,000 лв. за подобрение пътищата за съ
общение, за подобрение съобщенията между отдалечените села съ тех
ните центрове, съ което се цели пъкъ подобрение поминъка на сел
ското население. Досега спънката за това е била липсата на валяци и 
каменотрошачки. Ето защо пост. комисия освенъ сумите, конто сме 
длъжии да дадемъ на държавата гласува отделна сума за това. 

По подробни сведения председ. на пост. комисия съобщи че ще 
може да даде по разните § § на бюджето проекта въ бюджетарна-
та комисия и при дебатирапе бюджетопроекта въ съвета. 

Прие се съ болшинство като прнетъ на |-во четене бюджетопро
екта иа окръга за фин. 1929/30 год 
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Сараджрска обшин. сиотовъпне комисия 

О б я в л е н и е 
№ 840 

с Сараджръ, 13 септември 1929 г. 

Скотовъдната !{омисия, обявява на интересочашитЪ се. 
че на 16 октомври н г. оть 15 го 17 час^ ше се произзсдатъ 
търгове съ яано наддаване, за отдаване го подъ наемъ на 
наематели нивигЬ на общинския фочпъ зз "(одобрение ско-
товъдството състоящи се отъ 101 декара, разпределени на 
13 парцела, нахопяши се вь землището на с. С ф а о ж р ъ въ 
мт^стностьта „До старите. лозя" за време отъ 2 годени огь 
1 октомври н. г. д.; 1 октомври 1931 г , първоначална цена 
на декаръ 100 лева. 

За правоучастие въ търга се йена 10% върху първона
чалната цена. Тържниттз книжа мсг«тъ да се зидятъ вейки 
приежтетвенъ день въ общинското управление. 

Кмегъ:, Д. Минчев:. 

Секр-бнрникъ; Н. Стойковъ 

Арапларско турско училищно настоятелство, Провадийско 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1 

с Арапларъ, 16 септември 1929 г. 

Обявява се на интересующигЬ се, че на 3 октомври т. г. 
отъ 9 до 12 часа преди обтздъ въ училищната канцелария 
ще се произведе търгъ съ явна конкуренция за отдаване 
подъ наемъ за време отъ 1.Х 1929 г. до 30 IX 1931 г. учи 
лищната нива въ мЪстнос.ьта »Гюргенликъ« отъ 15 декаоз. 

Първоначална цена по 100 лв. на декаръ з? годила. З/з-
логъ 10%. Закона за Б. О. П. е задълж-чтеленъ. Разноски 
за публикация, гербъ и др. както и 5°/,, з;; ф. с. к и у т е 
еж за сметка на наемателите. 

Отъ турското училищно настоятелство 

Председатель: Ос Руфядопъ. 

Хамбарлъшко училищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 8 

с. Хамбарлъкъ, 10IX 1929 \ 

Обязява се на интересующите. се, че на !0 ок'н.г.-.ь.ри т. г. 
9 часа пр. обЪдъ въ първоначалното училище, ще се произ
веде търгь, съ явна конкурещ-я, за отдаване |.одъ шемъ за 
време отъ 15,IX 1929 до 15.IX 1931 г. следните учил. ниьи, 
I ьолджуцнгЬ — 30 дек. До гробищата | парце,:Ъ 22-3 дек. 
II — 14 дек. Ш ••- 13-3 дек. „Дападжий" 6 3 дек. „Акъ-ке-
леме- 634 дек. „Бозлукъ" 25 дек II пнрцелъ 15 дек. III -— 
12 декара. 

Залогъ за правоучастие 10% Закона зл Б О. П. з дъл-
жителенъ. ТържнитЪ разходи за смЪтка нг наемателите. 

О гъ настоятелството 

Емировско народно читалище 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1 

с. Емирово, 18 септември 1929 г. 

Емировското читалищно частоятелеп-о обявява на инте-
ресующмтЬ се, че на 5 октомзри 1929 г. ьъ 10 часа сутрин. 
ще произведе търгъ съ съкраченъ срокъ и яьна конкурен
ция за отдаването на иаемач.ель с л е д и т е чулгтщни ниви: 

1) нива въ местносчьта „К.Лсфатъ" огь 50 дек. раз-
, предЪлена на 5 парцела. 

Търгътъ ще се произведе въ училищното помещение. 
Нивите се отдаватъ зи 2 години. Зал .аъ за праьоуч; стке въ 
търга е 5%. 

Първоначалната оценка на декаръ е 100 лв за 1 год. 

Отъ читалищното настоятелство 

Народно читалище „Христо Ботевъ", с. Коркутъ 

О Б Я В Л Е Н И Е 
Коркутското народно читалище „Христо Ботевъ» обявя-

оа че на 31-я день отъ публикуване настоящето въ Варнен. 
окр. вестникъ, ще се произведе търгъ съ явна конкуренция 
за отдаване подъ наемъ читалищната нива въ мЪстностьта 
„Сговенликъ" отъ 50 дек. за 2 години. Всички разноски еж 
за сметка на наемателя. Закона за Б. О. П. е задължителенъ. 
Право за участие. — 5%. 

Коркутъ, 24 IX 1929 г. Отъ читал. комитетъ 

Коркутско турско училищно настоятелство 

ОБЯВЛЕНИЕ 
Коркутското турско училищно настоятелство обявява, 

че на 31-я день оть публикуване настоящето въ Варненски 
окр. вестникъ ще произведе търгъ съ явна конкуренция за 
отдаване подъ наемъ училищната нива въ мтзстн „Сювенликъ" 
оть 30 дек. за срокъ 2 год. Право за участие - - 5 % . Зако
на за Б. О. П е задължителенъ. РазноскигЬ еж за смЪтка 
на наемателя. 

с. Коркутъ, 24.1Х 1929 г. Отъ настоятелството 

Емировско училищно настоятелство 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1 

с. Емирово, 23 септември 1929 г. 

Емировското училищно настоятелство обявява на инте-
ресующите, че на 5 октомври т. г. въ Ю часа сутриньта ще 
произведе търгъ въ учил. помещение съ съкратенъ срокъ и 
явна конкуренция за отдаване на наематель следните учи
лищни имоти": 

1) нив-г. въ м. „Юклери" отъ 180 декара 
2) ж;?;; зь м. ,,Х;;саръ-алтж" отъ 1772 декара. 
Нишите се отдаватъ за две стопански години за времето 

отъ 5.Х 1929 г до 5.Х 1931 г. 
Залогъ за правоучзстие е 10%. Първоначална оценка 

100 ле. на декаръ за година. Поемните условия могатъ да 
видятъ училищната канцелария.1 -

Отъ учил. настоятелство 

• ̂ МЕ).|-:^.'а..:, .г^:.",н;».*;жж...:^д.кг..аггг 
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Спасението на горите е въ залесяването. 

За унищожението на горите отмжщаватъ, 
заслужено, съседните полета. 

Горите помагатъ за запазване и повишаване 
плодородитето на земята. 

Горите укротяватъ пороите и пазятъ отъ 
наводнения. 

Горите еж благодатъ Божия. 

Престжпленията си въ горите изкупва земле-
делецътъ съ цената на потьта си въ равнините. 

- .; 

Ш^:^ 

Печаница „Войниковъ" — Варна 
Телефонъ № 502. 
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